

“ of a certain Act passed in first year of the Reign of His present Majesty, intituled, “ An Act for ascertaining, establishing and confirming in a legal and regular manner, and for civil purposes, the Parochial Subdivisions of various parts of this Province,” was read for the first time.

“ certain Acte passé dans la première année du Règne de Sa présente Majesté, intitulé, “ Acte pour constater, établir et confirmer d’une manière légale et régulière et pour les effets Civils, les Subdivisions Paroissiales de différentes parties de cette Province,” a été lu pour la première fois.

Resolutions on State of the Province, reported.

Mr. *Antoine Charles Taschereau*, from the Committee of the whole House to take into consideration the State of the Province, with various other references to the said Committee, reported, according to Order, the Resolutions of the said Committee; which Resolutions were again read at the Clerk’s Table, as followeth :

1. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That His Majesty’s loyal Subjects, the People of this Province of *Lower Canada*, have shewn the strongest attachment to the British Empire, of which they are a portion; that they have repeatedly defended it with courage, in time of War; that at the period which preceded the Independence of the late British Colonies on this Continent, they resisted the appeal made to them by those Colonies to join their confederation,

2. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the People of this Province have at all times manifested their confidence in His Majesty’s Government, even under circumstances of the greatest difficulty, and when the Government of the Province has been administered by men who trampled under foot the rights and feelings dearest to British Subjects, and that these sentiments of the People of this Province remain unchanged.

3. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the People of this Province have always shewn themselves ready to welcome and to receive as brethren, those of their fellow-subjects, who, having quitted the United Kingdom, or its dependencies, have chosen this Province as their home, and have earnestly endeavoured (as far as on them depended,) to afford every facility to their participating in the political advantages, and in the means of rendering their industry available, which the People of this Province enjoy; and to remove for them the difficulties arising from the vicious system adopted by those who have administered the Government of the Province, with regard to those portions of the country in which the new comers have generally chosen to settle.

4. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That this House, as representing the People of this Province, has shewn an earnest zeal to advance the general prosperity of the country, by securing the peace and content of all classes of its Inhabitants, without any distinction of origin or creed, and upon the solid and durable basis of unity of interest, and equal confidence in the protection of the Mother Country.

5. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That this House has seized every occasion to adopt, and firmly to establish by Law in this Province, not only the Constitutional and Parliamentary Law of *England*, which is necessary to carry the Government into operation, but also, all such parts of the Public Law of the United Kingdom, as have appeared to this House adapted to promote the welfare and safety of the People, and to be conformable to their wishes and their wants; and that this House has, in like manner, wisely endeavoured so to regulate its proceedings, as to render them as closely as the circumstances of this Colony permit, analogous to the practice of the House of Commons of the United Kingdom.

6. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That in the year 1827, the great majority of the People of this Province complained, in Petitions signed by 87,000 persons, of serious and numerous abuses which then

M. *Antoine Charles Taschereau*, du Comité de toute la Chambre, pour prendre en considération l’État de la Province, (avec diverses autres références au dit Comité,) a fait rapport, conformément à l’ordre, des Résolutions du dit Comité, lesquelles Résolutions ont été lues de nouveau à la Table du Greffier, comme suit :

1. *Résolu*, Que c’est l’opinion de ce Comité, Que les loyaux Sujets de Sa Majesté, le Peuple de cette Province du *Bas-Canada*, ont montré le plus grand attachement pour l’Empire Britannique dont ils forment partie; qu’ils l’ont défendu avec courage dans la guerre, à deux diverses fois; qu’à l’époque qui a précédé l’indépendance des ci-devant Colonies Anglaises de ce Continent, ils ont résisté à l’appel qu’elles leur faisaient de se joindre à leur Confédération.

2. *Résolu*, Que c’est l’opinion de ce Comité, Que le Peuple de cette Province a manifesté en tout temps sa confiance dans le Gouvernement de Sa Majesté, même dans les circonstances les plus difficiles, et sous des Administrations Provinciales qui foulaient aux pieds les droits et les sentimens les plus chers à des Sujets Britanniques; et que le Peuple de cette Province persévère dans les mêmes dispositions.

3. *Résolu*, Que c’est l’opinion de ce Comité, Que le Peuple de cette Province s’est toujours montré disposé à accueillir avec libéralité et fraternité ses co-sujets qui, ayant laissé diverses parties du Royaume-Uni, et de ses dépendances, sont venus en ce Pays pour y faire leur demeure; qu’il s’est empressé de leur faciliter, en tant qu’il a dépendu de lui, la participation aux avantages politiques et aux ressources industrielles dont il profitait, et à applanir pour eux les difficultés résultant du système vicieux, adopté par les Administrations Provinciales, à l’égard des parties du Pays qu’ils habitaient principalement.

4. *Résolu*, Que c’est l’opinion de ce Comité, Que cette Chambre, comme représentant le Peuple de cette Province, a montré un vif empressement à avancer la prospérité générale du Pays, en assurant la paix et le contentement de toutes les classes de ses Habitans, sans distinction d’origine ni de croyance, sur la base solide et durable des mêmes liens politiques, d’un intérêt commun, et d’une égale confiance dans la protection de la Mère-Patrie.

5. *Résolu*, Que c’est l’opinion de ce Comité, Que cette Chambre s’est empressée d’adopter et de consolider dans la Province, au moyen des Lois, non seulement le droit constitutionnel et parlementaire Anglais, nécessaire à l’opération de son gouvernement, mais aussi toutes les parties du droit public du Royaume-Uni qui lui ont paru salutaires et protectrices, et conformes aux besoins et aux vœux du Peuple, et que cette Chambre s’est également efforcée de régler ses procédés, par l’analogie avec ce qui se pratique dans les Communes du Royaume-Uni, d’une manière aussi rapprochée que les circonstances de cette Colonie ont pu le permettre.

6. *Résolu*, Que c’est l’opinion de ce Comité, Qu’en l’année 1827, une très-grande majorité du Peuple de cette Province, par ses Requêtes signées de 87,000 personnes, se plaignit d’abus graves et nombreux qui régnaient

Rapport de Résolutions sur l’État de la Province.